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Oœwiadczenie skierowane do ministra kultury i dziedzictwa narodowego Bogdana Zdrojewskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Zaniepokojony i zasmucony informacj¹ o rezygnacji Pana Ministra z og³oszenia drugiej tury naboru

wniosków o dofinansowanie z funduszy europejskich MKiDN zwracam siê do Pana Ministra z uprzejm¹
proœb¹ o wpisanie na listê indykatywn¹ projektu modernizacji i rozbudowy budynku Zespo³u Szkó³ Mu-
zycznych w £odzi mieszcz¹cego siê przy ulicy Rojnej 20.

Dyrektor Zespo³u Szkó³ Muzycznych w £odzi, pani Wies³awa Cieœla, cztery lata temu podjê³a dzia³a-
nia zmieniaj¹ce status szko³y, co polega³o na przejœciu z umowy u¿yczenia na umowê o trwa³ym za-
rz¹dzie. Dziêki temu szko³a po szeœædziesiêciu latach istnienia uzyska³a stabilizacjê. W 2006 r. pani
dyrektor zosta³a zaproszona przez ministra kultury i dziedzictwa narodowego do przedstawienia kon-
cepcji modernizacji i rozbudowy szko³y. Koncepcja zosta³a przygotowana ze œrodków rady rodziców.
W wyniku prezentacji stanu budynku placówka zosta³a wpisana na listê szkó³ artystycznych rekomen-
dowanych przez MKiDN do rozbudowy i modernizacji z funduszy europejskich w latach 2007–2013.
Szko³a zosta³a wówczas poinformowana, ¿e wstêpnie na ten cel zarezerwowano 12 milionów z³.

Maj¹c na uwadze to zapewnienie oraz posiadaj¹c poparcie pana Maksymiliana Celedy, dyrektora de-
partamentu szkolnictwa artystycznego, dla przedmiotowego projektu, szko³a z³o¿y³a wniosek w ramach
operacyjnych programów MKiDN o pozyskanie œrodków na przygotowanie dokumentacji projekto-
wo-kosztorysowej. W drodze konkursu wniosek zosta³ zaakceptowany i MKiDN przyzna³o kwotê 231,8
tysi¹ca z³ (w tym 50 tysiêcy wk³adu w³asnego z CEA) na ten cel. Dokumentacja zosta³a wykonana oraz
uzyskano wszelkie pozwolenia, w tym pozwolenie na budowê. Nastêpnie na podstawie dokumentacji te-
chnicznej przygotowano studium wykonalnoœci projektu za kwotê 49 tysiêcy z³ ze œrodków CEA, tak aby
przygotowaæ siê do z³o¿enia wniosku w ramach XI osi priorytetowej dzia³ania 11.3 „Infrastruktura
szkolnictwa artystycznego”.

Na szkoleniach dla potencjalnych beneficjentów organizowanych przez MKiDN, na które by³a zapra-
szana pani dyrektor, uczestników poinformowano, ¿e bêd¹ dwie tury naboru wniosków, przy czym 60%
funduszy zostanie rozdzielonych w pierwszej turze, a 40% w drugiej. W zwi¹zku z koniecznoœci¹ skom-
pletowania pe³nej dokumentacji i zezwoleñ pani dyrektor z góry za³o¿y³a, ¿e kierowana przez ni¹ pla-
cówka bêdzie w pe³ni przygotowana do z³o¿enia wniosku w drugim naborze, który mia³ siê odbyæ
na prze³omie stycznia i lutego 2009 r. Druga tura naboru niestety nie zosta³a og³oszona.

W dniu 4 maja 2009 r. pismem DFE/1335/09 poinformowano dyrekcjê szko³y o decyzji Pana Mini-
stra oraz o mo¿liwoœci z³o¿enia wniosku o dofinansowanie projektu w terminie do dnia 12 maja 2009 r.
Mimo bardzo krótkiego czasu na uaktualnienie kosztorysów, gotowych od stycznia 2009 r., wniosek
wraz z dokumentacj¹ kosztorysow¹ i studium wykonalnoœci z³o¿ono w wyznaczonym terminie. Ale po-
mimo spe³nienia wszystkich warunków formalnych, szko³a nie znalaz³a siê na liœcie indykatywnej Pana
Ministra, zamieszczonej na ministerialnej stronie internetowej. Podczas rozmowy telefonicznej z dzia-
³em funduszy europejskich w MKiDN pani dyrektor uzyska³a informacjê, ¿e mo¿e zatrzymaæ dwadzie-
œcia szeœæ tomów dokumentacji, na opracowanie której wydatkowano 300 tysiêcy z³, poniewa¿ Pan
Minister nie przewiduje og³oszenia drugiej tury naboru.

Korzystaj¹c z mo¿liwoœci zg³oszenia uwag w ramach konsultacji spo³ecznych dotycz¹cych projektów
indywidualnych Programu Operacyjnego „Infrastruktura i Œrodowisko” pani dyrektor W. Cieœla w dniu
19 czerwca 2009 r. w formie elektronicznego formularza z³o¿y³a swoje zastrze¿enia z nadziej¹, ¿e projekt
Zespo³u Szkó³ Muzycznych w £odzi zostanie zatwierdzony przez Pana Ministra do realizacji. W obecnej
sytuacji gospodarczej kraju projekty zakwalifikowane do realizacji w pierwszej turze naboru by³y wyce-
niane w czasie wystêpowania zawy¿onych cen na rynku budowlanym w 2008 r. Ich realizacja bêdzie te-
raz du¿o tañsza ze wzglêdu na znacz¹cy spadek cen na rynku budowlanym, co bêdzie skutkowa³o
oszczêdnoœciami i zwrotem du¿ych œrodków pieniê¿nych.

W imieniu spo³ecznoœci Zespo³u Szkó³ Muzycznych w £odzi oraz swoim w³asnym uprzejmie proszê
Pana Ministra o zwrócenie uwagi na fakt wydatkowania 300 tysiêcy z³ ze œrodków bud¿etu pañstwa
na przygotowanie projektu, któremu nastêpnie odebrano szansê na realizacjê.

Pani dyrektor W. Cieœla przez cztery lata, wierz¹c w zapewnienia ministerstwa, z pe³nym zaanga¿owa-
niem wykonywa³a zadania daleko wykraczaj¹ce poza obowi¹zki dyrektora zespo³u szkó³ muzycznych.
Spo³ecznoœæ szko³y z nadziej¹ oczekiwa³a na modernizacjê budynku z lat szeœædziesi¹tych XX wieku, któ-
ry ze wzglêdu na obecny stan techniczny nie pozwala realizowaæ statutowych zadañ szko³y, to jest oczeki-



wa³a stworzenia wymaganych warunków pracy dla nauczycieli i uczniów (temperatura pomieszczeñ zim¹
to 17°C), warunków dla instrumentarium, a tak¿e dla organizowania obowi¹zkowych przes³uchañ CEA,
konkursów, warsztatów i koncertów, które s¹ wymagane ze wzglêdu na specyfikê szko³y.

Nale¿y z ca³¹ moc¹ podkreœliæ, ¿e mimo bardzo trudnych warunków pracy szko³a odnosi znacz¹ce
sukcesy na wszystkich szczeblach, to jest regionalnym, krajowym i miêdzynarodowym. Mo¿e poszczyciæ
siê w sumie szeœædziesiêcioma jeden nagrodami i wyró¿nieniami oraz najlepszym od czterech lat wyni-
kiem testu kompetencji po klasie VI OSM. Ponadto w bie¿¹cym roku szko³a otrzyma³a wyró¿nienie woje-
wody ³ódzkiego i kuratora oœwiaty za uzyskanie znacz¹cej pozycji na liœcie najlepszych szkó³ województwa
³ódzkiego sporz¹dzonej przez Kapitu³ê Ogólnopolskiego Rankingu Szkó³ Ponadgimnazjalnych 2009.

W imieniu pani dyrektor, nauczycieli i uczniów Zespo³u Szkó³ Muzycznych w £odzi oraz swoim w³as-
nym zwracam siê do Pana Ministra z uprzejm¹ proœb¹ o podjêcie dzia³añ daj¹cych szansê na realizacjê
przygotowanego projektu.

Z wyrazami szacunku
Maciej Grubski


